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شهرنوشت

افزایش هنگفت بودجه صداوسیما، 
یکی از واکنش برانگیزترین خبرهای 
دو روز گذشته بود. این روزها روزهای 
تصویب بودجه ســال بعد است و بار 
مالی اضافه ای که مجلسی ها برای 
دولت ایجاد کرده انــد، اعتراض 
داود منظور، رئیس سازمان برنامه 
و بودجه را هم برانگیخته اســت. 
در موضوع مورد بحــث ما، دولت 
پیشــنهاد داده بود کــه بودجه 
صداوســیما 18 هــزار میلیارد 
تومان باشــد، ولی کمیســیون 
تلفیق مجلس، آن را به 240 هزار 
میلیــارد تومان افزایــش داده. 
نمایندگان مجلس تصویب کردند 
که: »دولت اعتبارات ســازمان 
صداوســیمای جمهوری اسلامی 
ایران را معــادل 240 هزار میلیارد 
)240.000.000.000.000( ریــال در 
جداول بخش دوم بودجه ارائه کند.« 

    
مالیات ما؛ رضایت آن ها

اما مشكل كجاســت و منتقدان و 
مردم، به چه بخشــی ایراد می گیرند؟ 
مشكل این جاست كه دولت، سال بعد 
قصد دارد به بخــش خصوصی و مردم 
و ... فشــار زیادی وارد كنــد تا مالیات 
بیشتری بســتاند. در واقع می خواهد 
كمبود نقدینگی و درآمد نفتی كه ناشی 
از تحریم هاست را، با مالیات ها جبران 
كند. حــالا مردم می پرســند اگر قرار 
است مالیات های ما صرف هزینه های 
صداوســیما شــود، چرا این سازمان 
عریض و طویل رسانه ای، تنها چیزی 
كه نمی بیند، مردم و جذب آن هاست؟ 
باری صداوسیما عریض و طویل ترین 
سازمان رســانه ای ایران است؛ با ده ها 
هزار نیــرو و ده ها شــبكه تلویزیونی و 

رادیویی و كلی رسانه دیگر و ... .

بودجه ای که باید کاهش می یافت 
نه افزایش!

همان طوری كه پیش بینی می شد، 
واكنش های مختلفی بــه این افزایش 
بودجه صورت گرفــت. آذری جهرمی 
در این باره نوشــت كه درآمد فیلیمو با 
آن همه محدودیت، از صداوســیمای 
عریض و طویل بیشتر است. او همچنین 
كنایه زد كه مالیات ستانی را رشد داده 
و بدهید به صداوسیما. عباس عبدی، 
فعال اصلاح طلب نیز نوشت:»نه تنها 
بودجه صداوســیما نباید افزایش پیدا 
كند بلكه باید قطع شــود. نكته حائز 
اهمیت این اســت كه افزایش بودجه 
صداوسیما آن هم با 58 درصد، یعنی 
ســه برابر افزایش حقــوق كارمندان، 
دقیقاً به منزله این اســت كه دوز مواد 
مصرفی را زیاد كردیم كــه در نهایت 
منجر بــه اوُِر دوز و مرگ می شــود«. 
برخی كارشناسان نیز صداوسیما را با 
بنگاه هایی رســانه ای چون بی بی سی 
مقایســه كرده بودند؛ كه 20 هزار نیرو 
دارد و به ده ها زبان برنامه پخش می كند. 

و این كه تلویزیــون دولتی چین با یك 
میلیارد مخاطب فقــط 10 هزار نیرو 
دارد؛ اما پرســنل صداوسیمای ما 50 
هزار نیرو؛ یعنی بیشــتر از مخاطبان 
بخشــی از برنامه های این ســازمان. 
عبدالناصر همتی هــم كنایه زده كه 
این همه بودجه برای چیســت وقتی 
برای دیده شــدن فیلم های سینمایی 
ناچار بــه آگهی دادن در شــبكه های 
فارسی زبان خارج كشوریم؟ پازوكی، 
اقتصاددان هم نوشــته كه نمایندگان 
برای این افزایش ســه برابری بودجه 
این ســازمان،  باید محاكمه شوند. او 
همچنین گفته :»همین بودجه 8 هزار 
میلیاردی صداوسیما اضافه است.  ده ها 
هزار نفر پشــت درهای كمیته امداد و 
بهزیستی برای گرفتن نیازهای اساسی  

ایستاده اند«. 

بودجه یا جایزه؟
مصطفی قاسمیان، منتقد سینما و 
تلویزیون، كه با وسواس خاصی اخبار 
مرتبط با تلویزیون را هم دنبال می كند، 
در این باره به »توسعه ایرانی« می گوید: 
»با این شیوه افزایش بودجه صداوسیما 
مشخص است كه مخالفم. اما چرا؟ علت 
را بارها در محافل مختلف ذكر كرده ام. 
آیا صداوسیما نســبت به بودجه های 
قبلی كه به آن داده ایم، موفق بوده؟ یا 
دست كم در مسیر موفقیت قرار گرفته 
یا نه؟ یا اساسا این سئوال مطرح می شود 
كه مشــكل بودجه اســت یا یك چیز 
دیگــر؟ در نهایت نباید جوری باشــد 
كه این بودجه، به عنوان جایزه بیشتر 

تلقی شود«. 

به طور کلی موفق نبوده اند
این فعال رســانه در عرصه فیلم و 
تصویر، توضیحات خود را چنین دنبال 
می كند: »سئوال اصلی این جاست آیا 
در این سازمان، بودجه به اندازه متعادل 
در جاهایی كه باید، مصرف می شــود 
یا این كه حیف و میل می شــود؟ این 
سئوال، البته ســئوالی پیچیده است. 
شــاید در پاســخ گویی به این سئوال، 
از مصادیق مختلف بشــود بــه نتایج 

مختلف هم رســید. ولی به طور كلی 
عرض می كنم كه صداوســیما موفق 
نبوده. اگر چنین نبــود، كه باید نتیجه 
تأثیرگذاری صداوسیما در امروز، بهتر 

از این می بود.«

برخلاف همه جای دنیا 
عمل می کنیم

قاسمیان توضیحات خود را چنین 
پایان بنــدی می كند:»نكته دیگر این 
است كه داریم برخلاف همه جای دنیا 
عمل می كنیم. در حالی در كشورهای 
توســعه یافته، در صنعت تصویر و در 
همه صنایع دیگــر، بخش خصوصی 
را تقویت می كنند، مــا برعكس عمل 
كرده و بخش دولتی را تقویت می كنیم. 
نكته این جاست كه این تقویت كردن 
متناســب با تورم هم نیست؛ بلكه یك 
دفعه ســه برابر بودجه صداوســیما را 
تقویت می كنیم. آیا این در راســتای 
تقویت  بخش خصوصی است؟ یا فربه 
كردن بخــش عمومــی و دولتی؟ اگر 
پاسخ دومی است، كه امری نكوهیده 

محسوب می شود«.

نقش کم رنگ صداوسیما
 در مدیریت افکار عمومی

علی شاكر، كارشــناس ارتباطات 
و مترجم كتاب »خبرســازان، هوش 
مصنوعی و آینده روزنامه نگاری« نیز در 
این باره، به »توسعه ایرانی« می گوید: 
»به نظرم مهمترین اعتراض در افزایش 
بودجه صداوســیما به این اســت كه 
دســت كم بررســی مصرف رسانه ای 
افراد نشــان می دهد كه صداوسیما در 
مدیریت افــكار عمومی نقش پررنگی 
نــدارد. از طرف دیگر، معلوم نیســت 
چرا چنین ســازمان ناكارآمدی باید 
این تعــداد كارمند داشــته باشــد؟ 
این همــه كارمند چــرا نمی توانند از 
آن همه بودجه برنامــه ای باكیفیت و 
جذاب بســازند كه در نهایت افزایش 
بودجه شان، چنین مورد اعتراض مردم 
 و كارشناسان قرار بگیرد؟ مشكل اصلی 

این جاست«.

بودجه شان باید کمتر هم بشود
در این بــاره، همچنین نظرات رضا 
غبیشاوی، فعال رسانه و سردبیر مجله 
تخصصی »روزنامه نگاری جدید« را هم 
جویا می شویم. او در این باره به »توسعه 
ایرانی« می گوید: »من نه تنها مخالف 
افزایش بودجه صداوسیما هستم بلكه 
به نظرم نسبت بودجه این سازمان باید 
سال به ســال كم و كمتر شود. چون به 
دلایل مختلف ما روز به روز كمتر و كمتر 
نیاز به صداوسیما داریم و صداوسیما هم 
بیشتر و بیشتر خود را از دایره كارآمدی 
و كاركردی خارج می كند. یعنی از یك 
سو،  مدیران صداوسیما با برنامه ریزی 
اشــتباه و عملكــردی نادرســت،  در 
مسیر نابودی و شكست این مجموعه 
فعالیت می كنند و این سازمان در حال 
 تبدیل به مجموعه بی فایــده و  حتی 

ضدفایده است«.

تهدیدی علیه امنیت ملی و 
آرامش روانی جامعه

غبیشــاوی توضیحاتش رو چنین 
ادامــه می دهــد: »صداوســیما در 
بخش هایی چون اطلاع رسانی، به دلیل 

عملكرد ضد درســت )و نه نادرست(، 
به تهدیدی علیه امنیت ملی و آرامش 
روانــی عمومی جامعه تبدیل شــده. 
در نتیجه حتما بایــد تحت اصلاحات 
جدی قرار بگیــرد. یكــی از راه های 
اصلاح نیز كاهش بودجه آن اســت. از 
ســوی دیگر،  فناوری های روز جهان، 
امكانات جدیدی را بــرای جایگزینی 
فعالیت های رادیو تلویزیونی در اختیار 
مردم و فعالان رسانه ای قرار داده است 
تا جایی كه ما  )بــه عنوان مخاطب و به 
عنوان تولیدكننده محتوا( روز به روز به 
صداوسیمای فعلی بی نیازتر می شویم. 
حالا با نادیده گرفتن صداوســیمای 
فعلی می تــوان خبرهــا را دنبال كرد 
)حتی در بخش ویدئو( و فوتبال و فیلم 
 و سریال داخلی و خارجی تماشا كرد و 

سرگرم شد«. 

وقتی بدون صداوسیما 
می توان بهتر زیست

ســردبیر ژورنــال تخصصــی 
»روزنامه نگاری جدید« همچنین اضافه 
می كند: »روزی روزگاری در این كشور،  
تلفن عمومی در خیابان ها بود و مردم 
ابتدا با انداختن سكه و سال ها بعد با وارد 
كردن كارت، تلفنی صحبت می كردند 
اما با رشد فناوری های ارتباطی و فراگیر 
شــدن موبایل، تلفن های عمومی هم 
جمع شــد؛ چرا كه ادامه وجود آنها نه 
منطقی و عقلانی بود و نــه اقتصادی. 
حالا در برابر صداوسیما نیز در همین 
مسیر در حال حركت هستیم.  نه تنها 

به صداوسیمای فعلی با عملكرد و  روش 
كنونی آن نباید بودجه بیشتری تزریق 
كرد بلكه بودجــه آن را باید قطع كرد.  
ایران و ایرانیان بدون صداوســیمای 
فعلــی، زندگی بهتری خواهند شــد 
و روند اطلاع رســانی بــا كیفیت تر و 
ســالم تری خواهیم داشــت. یكی از 
آسیب های فضای اطلاع رسانی ایران، 
صداوسیماست و بدون آن، وضعیت به 
مراتب بهتر خواهد بود. یكی از تبعات 
مثبت توقف فعالیت صداوسیما،  بهبود 
روند تصمیم ســازی و تصمیم گیری 

كلان كشور خواهد بود«.

بایسته های فعالیت 
یك سازمان عریض و طویل

این فعال رسانه و مدرس و پژوهشگر 
روزنامه نگاری، صحبت هــای خود را 
چنیــن جمع بنــدی و پایان بنــدی 
می كند:»با حذف صداوســیما، امكان 
راه اندازی شبكه های رادیوتلویزیونی 
خصوصــی فراهم می شــود تا بخش 
خصوصی بتواند در ایــن زمینه بدون 
صرف بودجه عمومــی،  نقش آفرینی 
داشــته باشــد. اما اگر اصرار داشــته 
باشــیم صداوســیمایی هم داشــته 
باشــیم می تواند در قالب یك سازمان 
رادیوتلویزیونــی بخــش عمومی و نه 
دولتی یا وابســته به دولت و حداكثر با 
دریافت بودجه از دولت بدون تعهد به 
وابستگی به دولت وجود داشته باشد. 
به شــرط اینكه تحت نظارت عمومی، 
متعهد به فعالیــت در چارچوب های 
حرفه ای،  اخلاقی و قانونی باشــد. این 
صداوســیما به صورت حداقلی با چند 
شبكه محدود، در راستای اطلاع رسانی 
بی طرفانه و در مســیر منافع عمومی 

فعالیت خواهد داشت«.

تلویزیون ملی   یا 
سیمای یك اقلیت محض؟

یكي از رسانه های به شدت مخالف 

این اتفاق، سایت خبری تحلیلی انتخاب 
اســت. از مصطفي فقیهی، سردبیر و 
صاحب امتیاز پایــگاه خبری انتخاب، 
می خواهیم كه نظرش را با ما به اشتراك 
بگذارد. او نیــز به »توســعه ایرانی« 
می گوید: »طبعاً نمی توانم موافق این 
افزایش بودجــه باشــم. آن هم برای 
مجموعه ای كاملًا غیرملی و بل ضدملی 
كه خود به عاملی برای چنددســتگی 
و تولید ناامیدی و نزاع تبدیل شده. نه 
حالا، كه از دیرباز اوضاع صداوســیما 
همین بود، اما در دوره  فعلی به شــكل 
بی نظیری، به تصــرف منتهی الیه یك 
جریان خطرناك درآمده و آرام آرام، در 
حال سیطره بر باقی نهادهای حاكمیتی 
هستند. حتی در وادی هنر و فرهنگ 
نیز، به دنبال حــذف غیر هم فكر و یك 
خالص سازی عمومی و تولید سلبریتی 
از هیات هــای مذهبــی در صفحــه  
تلویزیون هســتند. رفتارهایی حاوی 
این پیغام كه تلویزیون، متعلق به یك 
اقلیت محض اســت و هر امكانات ملی 
-كه امكانات نظام خوانده می شــود- 
متعلق به همان اقلیت است كه »همه  

مردم« خوانده می شود.

علی شاکر، کارشناس 
ارتباطات به »توسعه ایرانی« 

می گوید: »صداوسیما در 
مدیریت افکار عمومی نقش 

پررنگی ندارد. از طرف دیگر، 
معلوم نیست چرا چنین 

سازمان ناکارآمدی باید این 
تعداد کارمند داشته باشد؟ 

این همه کارمند چرا نمی توانند 
از آن همه بودجه برنامه ای 

باکیفیت و جذاب بسازند که 
در نهایت افزایش بودجه شان، 

چنین مورد اعتراض مردم 
و کارشناسان قرار بگیرد؟ 
مشکل اصلی این جاست«

رضا غبیشاوی، فعال 
رسانه ای و سردبیر مجله 

تخصصی »روزنامه نگاری 
جدید« در گفت وگو با 

»توسعه ایرانی«: »من نه 
تنها مخالف افزایش بودجه 

صداوسیما هستم بلکه به 
نظرم نسبت بودجه این 

سازمان باید سال به سال کم 
و کمتر شود. چون به دلایل 
مختلف ما روز به روز کمتر 
و کمتر نیاز به صداوسیما 

داریم و صداوسیما هم 
بیشتر و بیشتر خود را از 

دایره کارآمدی و کارکردی 
خارج می کند و در حال 

تبدیل به مجموعه بی فایده 
و  حتی ضدفایده است«

 مصطفي فقیهی، سردبیر 
و صاحب امتیاز پایگاه 

خبری انتخاب، به »توسعه 
ایرانی« می گوید: »طبعاً 

نمی توانم موافق این افزایش 
بودجه باشم. آن هم برای 

مجموعه ای کاملاً غیرملی و 
بل ضدملی که خود به عاملی 

برای چنددستگی و تولید 
ناامیدی و نزاع تبدیل شده.«

مصطفی قاسمیان، منتقد 
سینما و تلویزیون در 

گفت وگو با »توسعه ایرانی«: 
با این شیوه افزایش بودجه 

صداوسیما مخالفم. آیا 
صداوسیما نسبت به 

بودجه های قبلی که به 
آن داده ایم، موفق بوده یا 

دست کم در مسیر موفقیت 
قرار گرفته؟! مسلما خیر. در 
نهایت نباید جوری باشد که 
این بودجه، به عنوان جایزه 

بیشتر تلقی شود 
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کارشناسان در گفت وگو با »توسعه ایرانی«: بودجه صدا و سیما به جای افزایش باید قطع می شد؛

پاداش شکست به سازمانی »بی فایده« و »غیرملی«

آگهی رای هيات قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی   نوبت اول

برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد و املاک شهرستان سنندج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وسیله مشخصات املاک در دو نوبت به فاصله 15 
روز جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی ودر روستاها از تاریخ الصاق در محل تا مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند وپس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی اخذ و تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول و گواهی اخذ تحویل اداره ثبت نمایند بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض سند مالکیت طبق مقررات صادر خواهد شد صدور سند 

مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست .
1-مقداردو دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی بنام آقای غلامعلی فتحی فرزند زر علی 
صادره سنندج 2 مقدار دو دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی بنام آقای حاتم فتحی فرزند 
زرعلی صادره سنندج 3 مقدار دو دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی بنام آقای حاجی علی 
فتحی فرزند زرعلی صادره سنندج به مساحت ششدانگ 35695/40 مترمربع تحت پلاک 284 فرعی از 7- 
اصلی بخش 10 منطقه 2 سنندج انتقالی برابر سند انتقال شماره 8200 مورخ 1351/7/16 دفتر 14 سنندج 
2- مقداردو دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی بنام آقای غلامعلی فتحی فرزند زر علی 
صادره سنندج 2 مقدار دو دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی بنام آقای حاتم فتحی فرزند 
زرعلی صادره سنندج 3 مقدار دو دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی بنام آقای حاجی علی 
فتحی فرزند زرعلی صادره سنندج به مساحت ششدانگ 57238/5 مترمربع تحت پلاک 285 فرعی از 
7- اصلی بخش 10 منطقه 2 سنندج انتقالی برابر سند انتقال شماره 8200 مورخ 1351/7/16 دفتر 14 

سنندج م/الف:1941  
تاریخ انتشارنوبت اول: 1402/11/9 تاریخ انتشارنوبت دوم:1402/11/24   
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آگهی مفقودی کارت هوشمند راننده
پرونده  شماره  و  کارت2718889   شماره  به  راننده  هوشمند  کارت 
732135043 به مالکیت آقای ابراهیم سودمند فرزند محمد عارف  به 
شماره ملی 3859059882  مفقود گشته لذا هرگونه سوء استفاده یا جعل از 

آن را خود عهده دارم و پایانه هیچ گونه مسئولیتی ندارد. 
دیواندره

آگهی دعوت به افراز
نظر به این که  آقای صابر احمدی  اصالتا از طرف خود  برابر درخواست وارده بشماره 116/02/5797 مورخه 
1402/10/21 مبنی بر افراز سهمی  خود از پلاک از 2757 اصلی بخش 3 سنندج محله فرجه  ، را به علت معلوم 
نبودن اقامتگاه سایر شرکاء از طریق صدور آگهی نموده  لذا بدینوسیله به استناد ماده 6 آئین نامه قانون افراز و فروش 
املاک مشاع به اشخاصی که در پلاک مزبور ذینفع هستند اعلام میدارد  که افراز سهمی خواهان از پلاک مرقوم  در 
مورخه 1402/12/02روزچهارشنبه ساعت 10:30 صبح در محل وقوع ملک مزبور به عمل خواهد آمد  کلیه افراد ذینفع 
میتوانند در تاریخ ذکر شده در محل حضور به هم رسانند  عدم حضور آنان مانع از انجام عملیات افراز نخواهد بود این 
آگهی مطابق ماده 17 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی لازم الاجرا به کلیه افراد ذینفع در آن پلاک ابلاغ و فقط در 

یک نوبت انتشار می یابد.
م/الف:1943                        

      رئیس ثبت ناحیه 1 سنندج – بهنام قباد


